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Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dzień dobry, witam państwa bardzo serdecznie na 45 sesji Rady Miejskiej w Chojnie, w dniu 
dzisiejszym , to jest 28 kwietnia 2022 roku. Witam serdecznie panią burmistrz Barbarę Rawecką, 
zastępcę burmistrza , panią skarbnik , panią mecenas , witam serdecznie naczelników, sołtysów oraz 
szanownych radnych. Szanowni państwo, w pierwszym punkcie mamy otwarcie sesji oraz stwierdzenie 
quorum, w związku z tym proszę o potwierdzenie swojej obecności . Dziękuję. Na podstawie listy 
obecności stwierdzam , iż obecnych mamy 13 radnych, 2 jest nieobecnych , w związku z tym możemy 
prawomocnie procedować. Kolejny punkt, drugi, przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 31 
marca. Dziękuję. Na podstawie wyników, stwierdzam, iż protokół został przyjęty jednogłośnie. Kolejny 
punkt trzeci przedstawienie porządku obrad. Szanowni państwo, wpłynął wniosek pani burmistrz o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały dotyczącej wysokości diet dla sołtysów. Czy poza 
tym są jakieś uwagi ? Nie ma uwag, w związku z tym przeprowadzimy głosowanie , aby wprowadzić 
wniosek . Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż jednogłośnie projekt został 
wprowadzony do porządku obrad . Projekt zostanie wprowadzony w punkcie 9. Kolejny punkt 4 , 
informacja burmistrza o pracach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Oddaję głos pani 
burmistrz Barbarze Raweckiej.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Dziękuję uprzejmie, Panie przewodniczący Wysoka Rado , w okresie między międzysesyjnym 
uczestniczyłam w spotkaniach , tych takich głównych ewentualnie przedstawię państwu w skrócie , jak 
będą pytania to odpowiem również na pytania. Drugiego kwietnia uczestniczyłam w otwarciu sezonu 
motocrossowego i byłam na torze. ale otwarcie sezonu polegało na tym, że również pan Marek Kugler  
że pan Marek Kugler przedstawił ofertę, którą chciał skierować do dzieci i młodzieży, i myślę, że to jest 
taki dobry początek tego, żeby również zachęcić do udziału młodzież , która nie widzi siebie na przykład 
w piłce nożnej czy w karate, ale może również zmierzyć się i startować na torze motocrossowym, 
nauczyć się jeździć. 8 kwietnia gościłam Komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień w Szczecinie, 
podpułkownika Macieja Zapolskiego i jego zastępcę majora Zbigniewa Samsela. Pan komendant 
wręczył mi odznakę pamiątkową i podziękował za dotychczasową współpracę, ale poinformował 
także, że już Wojskowa Komenda Uzupełnień przekształci się w Wojskowe Centrum Rekrutacji , bo 
nastąpiły również zmiany ustawowe. 10 kwietnia odbył się jarmark i również był koncert solidarni z 
Ukrainą na Placu Konstytucji . Dziękuję tu wszystkim, panu dyrektorowi i pracownikom chojeńskiemu 
Centrum Kultury za wysiłek, włożenie tutaj swoich wszystkich sił i umiejętności w organizację tej 
imprezy , ale także i wykonawcom, naszym rodzimym, bardzo pięknie się nasze zespoły, nasza 
młodzież i dzieci tutaj zaprezentowały, a mieliśmy okazję też gościć zespół Taraka . Ci , co chcieli być, 
to byli , wiadomo , że pogoda może była nie najlepsza, ale zawsze można było skorzystać z kolejnej 
oferty kulturalnej . 11 Kwietnia uczestniczyłam w Radzie Dialogu Społecznego, to jest Wojewódzka 
Rada Dialogu Społecznego, a tym punktem była sytuacja i sprawy zarządzania parkiem Dolina Miłości 
, które prowadzi i zarządza , a właściwie ma zarządzać, może tak lepiej bym powiedziała, 
Stowarzyszenie Federacji Zielonych Gaja ze Szczecina. Omówiliśmy tam sprawy i również tutaj to jest 
taki początek rozmów na temat Doliny Miłości i tego, kto ma to prowadzić i w jakiej formie? B o 
obecnie powiem jest stan bardzo kiepski i z 12 km ścieżek, 4 km ścieżek właściwe możliwych do 
spacerowania. Ale czy jest to przyjemność spacerowania , mam wątpliwości . W związku z tym , 
również kolejnego dnia spotkałam się w Nadleśnictwie z panem dyrektorem Regionalnych Lasów 
Państwowych Andrzejem Szelążkiem, z panem nadleśniczym Sylwanem Barczem, a także tutaj ze 
strony ze strony mieszkańców panem Ryszardem Mateckim i również omawialiśmy sprawę Doliny 
Miłości, i ewentualnie formy, w jakiej ona powinna być zarządzana. 12 uczestniczyłam również w 
spotkaniu wielkanocnym w Środowiskowym Domu Samopomocy. Myślę, że w najbliższym czasie, Pani 
kierownik, tak obiecała, zaprosi radnych, radni będą mieli zobaczyć, jak ładnie został wyremontowany 
Środowiskowy Dom Samopomocy, jak pięknie zagospodarowany przez panią kierownik i pracowników 
Uczestnicy byli szczęśliwi, że po tak długim czasie mogli się wszyscy spotkać . Myślę , że warto tam było 



się spotkać , bo dla nich jest to przyjemność a z drugiej strony jest to jeszcze jeden nasz ośrodek, 
którym możemy się pochwalić, zarówno, jeżeli idzie o działalność , jak i wygląd. 23 kwietnia odbyły się 
obchody 77 rocznicy forsowania Odry na cmentarzu Siekierkowskim w Starych Łysogórkach. Tam 
uczestniczyłam z panem zastępcą i z panem wiceprzewodniczącym Rady Bartoszem Michno. Byliśmy 
na cmentarzu , tam się odbyła msza święta, były też złożone kwiaty. Były też s potkania. tym roku 
frekwencja nas bardzo zaskoczyła. Było bardzo dużo ludzi, może pogoda, a może to, że przez ostatnie 
dwa lata ludzie nie mogli się tak spotykać , ale naprawdę było pięknie i warto było tam być. 31 marca 
ogłoszone zostało postępowanie na udzielenie zamówienia publicznego , ale 20 kwietnia musiałam 
niestety to postępowanie unieważnić, w związku z tym, że nie było żadnej oferty. Poleciłam jeszcze raz 
zaktualizować kosztorys i jeszcze raz przystąpimy do ogłoszenia przetargu . Jeżeli nie uzyskamy , to nie 
będziemy mieli czasu na to, żeby zrealizować targowisko w takiej formie jakiej planowaliśmy. Miło mi 
poinformować również, że już mamy informację o przyznaniu dofinansowania na realizację zadania 
'Przebudowa świetlic wiejskich w miejscowościach Jelenin , Strzelczyn i Godków-Osiedle' . Będzie 
oczywiście z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, bo to jest jedyny program. całkowita wartość to 
2.250.00 0 zł. Jeżeli chodzi o przebudowę świetlicy w Jeleninie, to planujemy , bo wiadomo, że na rynku 
różnie kosztują materiały budowlane , 615 tys. zł. Przebudowa świetlicy w Godkowie 970.000 i prze 
budowa świetlicy w miejscowości Strzelczyn 665.000 zł . Dofinansowanie z Europejskiego Funduszu 
Rolnego wynosi 1.316.403 zł. Została nam również przyznana dotacja ze środków budżetowych 
województwa zachodniopomorskiego w zakresie finansowania zadań na realizację zadania dojazd do 
gruntów rolnych i leśnych. Jest to przebudowa drogi Chojna Kaliska Godków etap pierwszy. W 
pierwszym etapie zostanie zrealizowana o długości 1 kilometra 600 metrów. Wartość inwestycji około 
3 milionów złotych , dofinansowanie wyniesie minimalnie ponad półtora złotych. olejny etap drogi 
ulicy Dojazdowej, jest to już część połączenia z drogą krajową. Jest to już sam wjazd realizowany, a 
sama Dojazdowa, czyli połączenie z lotniskiem jest już wykonana i teraz jeszcze tylko sam wjazd. Myślę 
, że za około półtora miesiąca będziemy mogli już w zasadzie uczestniczyć w otwarciu tejże drogi . 
Chciałam przypomnieć, że ta droga jest realizowana również z pozyskanych częściowo środków i z 
Funduszu Dróg Samorządowych , a reszta, dzięki życzliwości radnych, pochodzi z budżetu gmin y. 
Dziękuję serdecznie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są pytania? Radny Oleśków, proszę bardzo.  
Radny Norbert Oleśków 
Pani burmistrz powiedziała o spotkaniu w sprawie Doliny Miłości. Jakie są efekty, plany na 
zagospodarowanie tego terenu ? Co z przyszłością po prostu Doliny Miłości?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Obecnie prowadzone jest postępowanie kontrolne, ale tym postępowaniu kontrolnym może 
uczestniczyć tylko Nadleśnictwo Chojna, ponieważ to jest przypisane Nadleśnictwu Chojna. Są 
wykonywane tutaj czynności kontrolne, w jakim zakresie są realizowane zadania, które mieli . Również 
Gaja dostała albo dostanie za chwilę wezwanie do tego, że ma udrożnić 12 km ścieżek, które są i 
powinny być czynne dla wszystkich zwiedzających czy przebywających tam turystów. W tym zakresie 
na razie jest to robione, aczkolwiek również nie chcę wyprzedzać faktów , ale również tutaj z 
Nadleśnictwem, jeżeli to nie będzie realizowane , wyraziłam taką wstępną wolę, że razem z 
Nadleśnictwem gmina Chojna mogłaby wspólnie również tę Dolinę Miłości tutaj prowadzić. W tym 
zakresie mielibyśmy lepsze efekty niż obecnie, bo jednak nie zawsze Zieloni prowadzą tak, jakbyśmy 
chcieli . A myślimy, że Dolina Miłości była taką perełką Gminy Chojna przez pewien czas i dobrze by 
było, gdyby w dalszym ciągu była tym miejscem atrakcyjnym do wypoczynku, nie tylko dla 
mieszkańców gminy Chojna, a sama tam jeździłam z przyjemnością, teraz z mniejszą przyjemnością, 
ale też dla turystów , zarówno z kraju jak i zza zagranicy . Do tego będziemy dążyć.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytanie jakieś? Nie widzę, w związku z tym przejdziemy do kolejnego punktu . Punkt 
piąty, informacja przewodniczącego Rady dotycząca spraw w okresie międzysesyjnym. Szanowni 
państwo, 8 kwietnia wpłynął wykaz nieruchomości położonych w obrębie 8 miasta Chojna oraz w 



obrębie Krajnik Dolny przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej . 20 kwietnia wpłynęła 
uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Chojna za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu przedłożone wraz z informacją o stanie mienia zostały 
zaopiniowany pozytywnie. W dniu 20 kwietnia z Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Szczecinie wpłynęła prośba o przekazanie wyjaśnienia dotyczącego uchwały Rady Miejskiej w Chojnie 
z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody. Wyjaśnienie zostało 
przekazane Wojewodzie Zachodniopomorskie mu. 25 kwietnia wpłynęło pismo Wodociągów 
Zachodniopomorskich spółka z o.o. w sprawie możliwości wprowadzenia dopłat dla odbiorców 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków . Również 25 kwietnia pani 
burmistrz złożyła wniosek o włączenie do porządku obrad dzisiejszej sesji rady miejskiej w Chojnie 
projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów . 27 Kwietnia kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Chojnie przedłożyła ocenę zasobów pomocy społecznej w gminie Chojna za 2021 
rok. 28 kwietnia wpłynęło z Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie 
zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w odniesieniu do uchwały Nr XLIV/ 350 /2022 
Rady Miejskiej w Chojnie z dnia 31 marca w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody. Wszystkie 
pisma są do wglądu w biurze rady. Przedstawiciele prezydium Rady brali udział w wydarzeniach, 
między innymi 2 kwietnia otwarcie sezonu na torze motocrossowym, 10 kwietnia Jarmark 
Wielkanocny , 26 kwietnia była wizyta w Szkole Podstawowej i mogliśmy zapoznać się, na jakim etapie 
są prace budowlane. Jeżeli są jakieś pytania ? Nie widzę, w związku z tym przejdziemy do kolejnego 
punktu. Punkt 6 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Chojna na 2022 
rok, druk nr 1. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Panią Skarbnik proszę o 
omówienie projektu uchwały. Mamy jeszcze autopoprawki do projektu uchwały, ale najpierw pani 
skarbnik przedstawiam autopoprawki, a później je przegłosujemy.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, auto poprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Chojna , 
to potrzeba wprowadzenia środków zwiększających zadanie 'Doposażenie placu zabaw w Bajkowym 
Przedszkolu Miejskim w Chojnie'. Tutaj zwiększenie oszacowaliśmy na 115.000 zł i jest to związane z 
uzupełnieniem wyposażenia tego placu zabaw oraz ogrodzenia boiska z poliuretanu, tak, aby to już 
było kompleksowo zrobione, całkowicie. Tutaj bilansowane zostało to zadani innym zadaniem, 
którego nie udało się wykonać. Jest to częściowo odtworzenie historycznej fosy przez budowę 
zbiornika retencyjnego. Tutaj nie udało się dokumentacji ustalić z konserwatorem zabytków, dlatego 
też częściowo rezygnujemy z tego zadania . Jest to 139.080 zł, natomiast pozostała kwota jest 
zbilansowana wykonanymi już dochodami własnymi Gminy Chojna. Jedna zmiana w zakresie funduszu 
sołeckiego dotyczy sołectwa Grzybno . Jest to przesunięcie środków w związku z wykonaniem mapy 
do celów projektowych związanych z posadowieniem urządzeń na placu zabaw . Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, szanowni państwo, prze głosujemy w tej chwili wniosek o wprowadzenia auto poprawek 
Dziękuję , wniosek został przyjęty jednogłośnie W tej chwili , jeżeli nie ma pytań, co do 
przedstawionego projektu. Są pytania? Nie widzę pytań, w związku z tym, w tej chwili proszę o 
uruchomienie procedury głosowania odnośnie projektu. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania 
stwierdzam, iż projekt z autopoprawka mi został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 7 rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy gminie Murafa na terenie Ukrainy, druk numer 2. 
Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Komisja Komunalna - wszyscy za. 
Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. O omówienie projektu proszę panią skarbnik.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, uchwała dotyczy udzielania pomocy gminie Murafa na terenie Ukrainy. Jest to 
gmina partnerska gminy Chojna. Ta pomoc dotyczyłaby pomocy rzeczowej, dysponowanej przez 
gminę Chojna, czyli bezpośrednio przekazywanej w postaci leków, materiałów medycznych, sprzętów 



ochrony osobistej , służb ratowniczych i obrony terytorialnej, żywności, materiałów wszelkich potrzeb 
codziennego użytku oraz organizowania transportu bezpośrednio do Murafy. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy ktoś z państwa ma pytanie odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w związku z 
tym proszę o głosowanie. Dziękuję. Na podstawie wyników stwierdzam, iż projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Kolejny punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla powiatu gryfińskiego, druk nr 3. Proszę o stanowiska komisji : Komisja Finansowa - wszyscy za. 
Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. dziękuję Proszę 
o omówienie projektu uchwały.  
Z-ca naczelnika wydziału DIR Paulina Andreatto-Król 
Szanowni państwo, przedłożony projekt uchwały dotyczy przekazania pomocy finansowej przez Gmina 
Chojna dla powiatu gryfińskiego na organizację transportu w okresie wakacyjnym na trasie Moryń - 
Cedynia - Chojna. Regularne przewozy na tej trasie prowadzone są jedynie w okresie szkolnym, dlatego 
też zasadne jest współdziałanie i jednoczesne wywiązanie się z zadań własnych Gminy, określonych w 
ustawie o samorządzie gminnym . Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy mają państwo pytania odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w związku z tym 
przejdziemy do głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników stwierdzam , iż projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Kolejny punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla 
sołtysów, druk numer 4. Proszę o stanowiska komisji :  Komisja Finansowa - wszyscy za. Komisja 
Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią burmistrz proszę 
o omówienie projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, zgodnie z wcześniejszymi już moimi wywodami na komisji, 
chciałam powiedzieć, że spotkałam się z przedstawicielem sołtysów i przyjęłam argumenty sołtysów. 
W związku z tym, że nie każdy może uczestniczyć w sesji i potrącanie środków za nieobecność na sesji 
była taką małą niesprawiedliwością dla tych, którzy by chcieli, ale nie mają zwolnienia z pracy i nie 
mogą uczestniczyć, w związku z tym proponuję, żeby zostawić stałą kwotę diety 400 zł, a dla radnych, 
którzy są sołtysami 200 zł . W najbliższym czasie postaram się zaproponować radzie również 
gratyfikację dla tych sołtysów , którzy mają czas i chcą uczestniczyć w sesji. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są pytanie odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę , związku z tym 
przejdziemy do głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został 
przyjęty jednogłośnie. Szanowni państwo, kolejny punkt 10, wolne wnioski i informacje. Kto z państwa 
radnych chciałby zabrać głos? Szanowni państwo , nie widzę, nie słyszę. związku z wyczerpaniem się 
porządku obrad zamykam ... O przepraszam, pani burmistrz , oddaję głos.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Chciałabym wszystkich radnych, jak i sołtysów, ale również osoby, które są chętne, zaprosić na mszę 
świętą z okazji rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja , która odbędzie się u nas w kościele Mariackim 
o godzinie 12:00 . Po niej będzie również zorganizowany koncert w Centrum Kultury i to będzie 
tajemnicą, co tam będzie, ale na pewno, jak każdy koncert , który obecnie prezentuje Centrum Kultury, 
na bardzo wysokim poziomie. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję uprzejmie , wyczerpaliśmy porządek, szanowni państwo , nie ma pytań? Dziękuję bardzo 
serdecznie, zamykam obrady sesji rady miejskiej dniu dzisiejszym i życzę miłego popołudnia.  


